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МІЖНАРОДНА ПРОФСПІЛКОВА СОЛІДАРНІСТЬ

Ця незвичайна позапла-
нова Інтернет-зустріч (за-
звичай планові події з таким
широким представництвом у
рамках міжнародної мережі
відбуваються раз на рік) була
присвячена трагічним поді-
ям в Україні, зокрема критич-
но небезпечній ситуації на
Запорізькій атомній елект-
ростанції, що вже сьомий
місяць перебуває в окупації
російськими загарбниками.
Відкрита дискусія учасників
конференції мала на меті
виробити спільне бачення
міжнародних організацій у
розумінні необхідної додат-
кової, більш дієвої, допомоги
Атомпрофспілці, членській
організації міжнародної ме-
режі, як найкращим чином
підтримати Україну у цій
страшній ситуації. 

Генеральний секретар
ГС IndustriALL Atle Hoіe
зазначив: «Ми маємо розумі-
ти, що в Україні зараз від-
буваються події, що при-
зводять до екстремальних
ситуацій в усьому світі, увесь
світ відчуватиме наслідки цієї
війни в енергетиці й еконо-
міці своїх країн. Це глобаль-
на кризова ситуація. Тому
маємо зрозуміти, що ми
можемо зробити, аби цьому
запобігти. Ми повністю, весь
сектор, підтримуємо вас у
цій військовій агресії росії
проти України. Наш вико-
навчий комітет підготував
резолюцію, в якій жорстко
вказується на те, що росія
має покинути територію Ук-
раїни».

Голова Атомпрофспіл-
ки Валерій Матов у своїй
презентації-зверненні поін-
формував міжнародних ко-
лег про загрози та небезпе-
ки, що виникли в Україні, про
окупацію Запорізької атом-
ної електростанції рф, чим
вона шантажує не тільки
Україну, а й Європу та увесь
світ. «Сьомий місяць пер-
сонал станції перебуває у
режимі терору. Люди живуть
і працюють під наглядом
озброєних терористів, під
фізичним і психологічним
тиском. І при цьому праців-
ники станції залишаються
єдиним гарантом безпеки на
небезпечному об’єкті». 

Валерій Матов наголо-
сив на необхідності призупи-
нення усіх без винятку міжна-
родних програм та проєктів
для росатома. А також у тер-
міновому порядку — зміни
статуту ООН щодо виведен-
ня росії зі складу Ради без-
пеки Організації об’єдна-
них націй, статуту МАГАТЕ,
«виключити російських пред-
ставників з усіх керівних
посад, виконавчих апаратів,
бо сьогодні росіяни блоку-
ють повноцінну діяльність
цих міжнародних органів».
Запропонував звернутися до
країн, які розвивають атомну
енергетику, щоб створити
новий консультативний ор-
ган на рівні міністрів енерге-
тики або національних атом-

них агенцій у Європейському
Союзі (без росії), відмінний
від функцій МАГАТЕ та не
підконтрольний ООН, із ви-
вчення ситуації захоплення
росією атомних об’єктів в
Україні та організації ядерно-
го шантажу, для унеможлив-
лення такої ситуації в май-
бутньому.

Заступник Голови
Атомпрофспілки, голова
ППО ДП НАЕК «Енерго-
атом» Олексій Лич повідо-
мив, що сьогодні профспіл-
ка забезпечила евакуацію з
Енергодара і перебування у
санаторіях майже 2,5 тисячі
осіб. «Це значні кошти, ви-
трачені за рахунок профспіл-
кового бюджету. На жаль,
вони закінчуються. Тому ми
сподіваємося на міжнародну
допомогу. Завдячуючи їй ми
маємо намір продовжити
фінансувати перебування у
санаторіях, де забезпечу-
ються проживання та харчу-
вання для тих, хто має дітей
до семи років, жінкам або
чоловікам, які самостійно
виховують дитину. Окрім
того, ми надаємо допомогу у
розмірі 200 тисяч євро на
місяць для підтримки енер-
годарців у тих містах, куди
вони були евакуйовані. Фі-
нансуємо з фонду оплати
праці з інших наших підрозді-
лів — трьох атомних елек-
тростанцій. Шість атомних
енергоблоків, які раніше
виробляли електроенергію
для України, сьогодні знахо-

дяться у холодному резерві,
а це означає, що жодної
копійки вони вже не заробля-
ють. Через окупацію ЗАЕС
в Україні впало споживання
електроенергії з атомних
електростанцій на 30 відсот-
ків. Через що ми втратили
майже 40 млрд гривень, які
можна було спрямувати,
зокрема, на забезпечення
більш суттєвої допомоги для
тих, хто перебуває в оку-
пації, безпосередньо в Енер-
годарі». 

Олексій Лич також роз-
повів, що на ЗАЕС сьогодні
працює майже шість тисяч
персоналу з 11,5 тисячі, які
працювали в доокупаційний
період. «Це ті люди, які чітко
знають своє завдання і,
незважаючи ні на що, зали-
шаються на робочих місцях. І
це наше майбутнє. Ми
маємо зберегти цей персо-
нал. Тому ми все робимо для
того, щоб вони залишилися
працювати, незважаючи на ті
загрози, що існують в Енер-
годарі, де постраждала не
тільки атомна станція, а й
інші об’єкти «Енергоатома».
Критична ситуація у зв’язку
з обстрілами рф складаєть-
ся і на Південноукраїнській
атомній електростанції». 

Учасники засідання звер-
нули увагу на той факт, що у
зв’язку із ситуацією на ЗАЕС,
передусім, звучать засте-
реження щодо небезпеч-
них пошкоджень обладнан-
ня, безпеки ядерного об’єкта

і мало йдеться про безпеку
безпосередньо персоналу
станції, який є гарантом її
безпечної роботи. І до якого
застосовується рашистами
фізичний і психологічний
тиск. Звучали слова підтрим-
ки на адресу запорізьких
атомників. «Ми будемо ро-
бити усе можливе, щоб до-
помогти нашим братам і
сестрам», — висловив за-
гальний настрій Yann Per-
rotte з профспілки фран-
цузьких атомників.

Національний коорди-
натор Міжнародної органі-
зації праці в Україні Сергій
Савчук назвав цілу низку
порушень конвенцій МОП на
ЗАЕС. Висловив готовність

міжнародної організації допо-
магати профспілкам. «Ми по-
винні зайняти цю специфічну
нішу, бо маємо тісні зв’язки з
профспілками. А профспілки
безпосередньо спілкуються
з людьми». Він також за-
явив про згортання «техніч-
ної співпраці» з росією і біло-
руссю та переведення офісу
МОП із москви. І наголосив
на пріоритетних завданнях:
«Щоб не сталася ядерна ка-
тастрофа в країні, треба за-
хищати атомників в Україні». 

Представник проф-
спілки енергетиків Японії
Yuta Yanai також висловив
готовність японських проф-
спілок допомагати українсь-
ким колегам. «Неприйнятно

те, що відбувається на За-
порізькій атомній електро-
станції. Ми маємо говорити
про це з усіма, об’єднувати
зусилля, проводити узгод-
жені колективні дії на усіх рів-
нях, вищого ешелону влади і
низових владних структур.
Світ має активніше брати
участь у сприянні позитив-
ному розвитку подій». 

На завершення засідан-
ня Голова Атомпрофспілки
Валерій Матов ще раз звер-
нувся до учасників INWUN:
«Просимо допомоги у ство-
ренні зони безпеки навколо
ЗАЕС, повному виведенні
російських військ зі станції та
міста-супутника Енергодара.
Наші люди — це наше ба-
гатство. Ми, як профспілка,
не просто переживаємо за
персонал Запорізької стан-
ції, ми хочемо їм допомог-
ти. Ми просимо учасників
INWUN підтримати пропо-
зиції Профспілки українсь-
ких атомників і допомог-
ти у збереженні життя
працівників ЗАЕС та їхніх
сімей! Просимо звернути-
ся до своїх урядів з метою
збільшення тиску на росію
та недопущення атомної
катастрофи у світі».

Лілія СОКОЛОВА

INWUN: «У пріоритеті — безпека працівників-атомників»
20 вересня 2022 року відбулося засідання Міжнародної мережі профспілок INWUN

(International Nuclear Workers’ Unions’ Network), яка об’єднує профспілки атомного
сектору в рамках Глобального Союзу IndustriALL. Участь у ньому взяли представники
профспілок європейських країн і Японії. Від України — Голова Атомпрофспілки Валерій
Матов, який очолює атомний сектор в ГС IndustriALL, його заступник — очільник ППО
ДП НАЕК «Енергоатом» Олексій Лич, керівники первинних організацій Атомпрофспіл-
ки. Брали участь в обговоренні також представники Міжнародної організації праці.
Модератором конференції стала Діана Хункера, Директорка енергетичного відділу ГС
IndustriALL.

Шановні колеги! Насамперед хочу привітати
профспілки атомників, які входять до ГС IndustriALL і
до мережі INWUN, а також подякувати керівництву та
співробітникам IndustriALL, а саме Генсеку Атлє Хойе,
Кемалю Озкану, Діані Хункері та Крістін Олів’є за цю
зустріч. Подякувати ГС IndustriALL та французьким
атомникам за безпосередню фінансову допомогу
нам.

Ви всі знаєте, що XXI сторіччя — це сторіччя еко-
номічних і технологічних змагань, це час, коли кожна
країна будує свою економіку та енергетику на остан-
ніх досягненнях людства, перебудовує енергетику на
користь відновлюваних джерел та зменшення вики-
дів СО2.

Але сучасна росія, яка не є демократичною дер-
жавою, вдало використовує надбання демократич-
ного світу, ринкову економіку та глобальний інфор-
маційний простір, вона фінансує праворадикальні
партії у Європі, щоб знищити демократичні уряди та
мати вплив на демократичні держави.

24 лютого росія продовжила війну, розпочату у
2014 році, з метою знищення держави Україна, укра-
їнського населення. За своєю суттю — ця війна не
просто загарбницька, вона є геноцидом українського
народу.

На всіх деокупованих територіях ми бачимо
масові поховання українського населення, закато-
ваного за проукраїнську позицію. Спалюються ук-

раїнські книги, пам’ятки української культури, в укра-
їнські школи завозять російських учителів.

Зараз розпочалася ексгумація тіл у м. Ізюм (Хар-
ківська область), яке нещодавно звільнили ЗСУ, і вже
відомо про понад 500 людей, яких закатували рашис-
ти до смерті. На жаль, на всіх деокупованих територі-
ях ми будемо мати такі наслідки. І цифри вбитих ци-
вільних, і закатованих будуть вражаючі. Тільки у двох
містечках, Ізюмі та Балаклеї (Харківська область),
сьогодні відомо про 1000 закатованих осіб, цивільних
і військових. Рашисти також жорстоко катували сту-
дентів зі Шрі-Ланки, які навчались у Куп’янську (Хар-
ківська обл.), виривали їм нігті й вимагали грошей.

Ми пам’ятаємо Бучу та Ірпінь біля Києва —
майже півтори тисячі вбитих та закатованих цивіль-
них громадян України.

(Закінчення на 2-й стор.)

Голова Атомпрофспілки Валерій МАТОВ:
«Наші люди — це наше багатство!
Ми, як Профспілка, не просто переживаємо за персонал ЗАЕС, ми хочемо
їм допомогти, хочемо пришвидшити процес деокупації ЗАЕС та України» 
(Виступ очільника Профспілки працівників атомної енергетики
та промисловості України на засіданні Міжнародної мережі профспілок INWUN)
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Профспілки відповідно до Конституції України є єдиними організаціями, яким делеговано право на захист прав та інтересів трудящих!

МІЖНАРОДНА ПРОФСПІЛКОВА СОЛІДАРНІСТЬ

(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)

Декілька слів про нашу профспілку, яка налічувала майже
56 тисяч осіб до минулого року. Зараз ми не знаємо, скільки
залишиться у нас спілчан на кінець цього року.

Ми представляємо інтереси працівників атомного сектору
(це 4 діючі атомні електростанції, 15 реакторів), ЧАЕС, включно з
Чорнобильською зоною відчуження, це працівники Національ-
них природних парків та працівники громадського сектору.
Наша профспілка має статус всеукраїнської.

На початку широкомасштабної війни в березні постраждали
наші профорганізації — ЧАЕС та ЧООП у зоні відчуження. Я вам
нагадаю, що окупанти зайшли з території білорусі. Поводження
рашистів — це середньовічне варварство. Серед російських
солдатів багато вихідців з найбідніших регіонів росії, які не бачи-
ли у своєму житті елементарних цивілізаційних надбань, це дику-
ни, з промитими пропагандою мізками.

Зміна працівників ЧАЕС, а це майже 200 осіб, працювала 600
годин замість 24 встановлених законодавством. Захоплені
об’єкти контролювалися російськими військами.

Окупанти пошкодили електромережу, яка забезпечувала
електрикою сховище відпрацьованого ядерного палива, що є
порушенням технологічного процесу при зберіганні радіоактив-
них відходів та відпрацьованого палива, і не давали її відремон-
тувати. Рашисти розграбували усі об’єкти, включно з унікальною
лабораторію в зоні відчуження, пошкодили систему моніторингу
радіаційного контролю та інших важливих показників. Крім того,
риючи окопи у найбільш забрудненій зоні, повезли цей радіоак-
тивний пил на гусеницях своїх танків та бронетранспортерів на
територію білорусі. Економічні збитки, завдані цій території,
обраховуються у 135 мільйонів доларів. Рашисти взяли в полон
169 нацгвардійців, які охороняли ЧАЕС, їх доля нам не відома до
сьогодні.

На жаль, реакція світу на ці варварства була стрима-
ною. МАГАТЕ не надало адекватного звіту про ситуацію.

Свій терористичний намір держава-терорист росія проде-
монструвала далі під час захоплення Запорізької АЕС. 4 березня
рашисти захопили атомну електростанцію та місто Енергодар,
де проживають її працівники та їхні сім’ї.

При цьому було пошкоджено унікальний навчально-трену-
вальний центр та інші об’єкти на території ЗАЕС. До початку
війни на станції працювало майже 11000 людей. нині менш як
10000. У місті до повномасштабного вторгнення проживало
майже 50000 громадян України. Виїхало понад 15000.

Запорізька АЕС є найбільшою АЕС у Європі, 6 реакторів,
встановлена потужність 6000 МВт. ЗАЕС виробляла в серед-
ньому до 30% електроенергії від атомної генерації, і 5-ту
частину в енергобалансі України. Для нас це дуже важливо,
враховуючи холодні зими на наших територіях.

Яка основна мета загарбання ЗАЕС для росії? Перше — це
ядерний шантаж ЄС, США та усього світу з метою ухвалювання
рішень на користь росії.

Наслідки ядерної аварії непередбачувані, але, мабуть, не
всім зрозуміло, що постраждають усі країни світу.

Друга мета — підключення ЗАЕС до російської електроме-
режі та грабування української електрики, доставка її на терито-
рію тимчасово окупованого Криму та на території росії. Але
оскільки невідомими особами (ми вважаємо, українськими пар-
тизанами) спалена електропідстанція в м. Джанкой (територія
Криму) та повалена електроопора електромагістралі на окупо-
ваній території, цей план росії не був реалізований.

По-третє, заподіяння Україні максимальної шкоди у сфері
забезпечення теплом та електроенергією в осінньо-зимовий
період для населення України, яке й так потерпає від війни, і
загалом знищення критичної інфраструктури щодо забезпечен-
ня електропостачанням, теплопостачанням, водопостачанням,
газопостачанням тощо.

Зараз, у вересні, ми бачимо цілеспрямоване знищення кри-
тичної інфраструктури, окрім промислової інфраструктури. Це
бомбардування ТЕЦ, дамби, електромереж у різних містах
України.

Тільки за добу з 17 на 18 вересня російські окупанти завда-
ли шість ракетних та 28 авіаційних ударів, вчинили понад 90
обстрілів з РСЗВ по військових та цивільних об’єктах на тери-
торії України. Постраждала інфраструктура понад 30 населе-
них пунктів. 

Мета — змусити Україну сісти за стіл переговорів і викорис-
тати цей час для ротації російських військових та доставки нових
російських боєприпасів.

На сьогодні на ЗАЕС відновлено три резервні лінії електро-
передач. Одна лінія — 750/330 кВ забезпечує ЗАЕС зовнішньою
електроенергією, яка потрібна для безпечної роботи станції. Дві
інші, 330 кВ та 150 кВ, перебувають у резерві. Блоки ЗАЕС багато
разів автоматично відключалися при порушенні технологічного
процесу. 

Зараз усі шість реакторів ЗАЕС перебувають у режимі
холодної зупинки, їм потрібна зовнішня електроенергія для
підтримки режиму безпечної роботи.

Наші люди — це наше багатство! Ми, як Профспілка, не
просто переживаємо за персонал ЗАЕС, ми хочемо їм допомог-
ти, хочемо пришвидшити процес деокупації ЗАЕС та України.

Сьомий місяць український персонал атомної електростан-
ції перебуває в режимі терору: люди живуть і працюють на най-
більшій у Європі АЕС під наглядом озброєних терористів.

Працівники станції є єдиним гарантом безпеки на надважли-
вому та наднебезпечному об’єкті. Але вони перебувають зараз
під фізичним і психологічним тиском. Українські провайдери
інтернету там не працюють, тому 10-тисячний персонал звер-
нувся до міжнародної спільноти з проханням допомогти і захис-
тити їхнє життя через месенджер.

Що означає це звернення? Що будь-який працівник, який не
сподобається окупаційній владі, може бути схоплений та від-
правлений до катівні, що знаходиться в підвальних приміщеннях
ЗАЕС. Усі працівники, які прямують на зміну, проходять через
пропускний пункт, де їх обшукують росіяни, смартфони заборо-
нено проносити на станцію, щоб працівники не зафіксували на
камеру те, що там відбувається.

Ми не знаємо, скільки точно викрадено працівників, було
майже 200, зараз, може, й більше. Багато з них закатовано до
смерті. 

Російська пропаганда використовує наших працівників, зму-
шуючи під тортурами брати участь у пропагандистських відео-
роликах.

Російські загарбники весь час намагаються здійснити про-
вокаційні заходи або провести дії під чужим прапором. Нагадаю
вам, що в липні від тортур помер Андрій Гончарук, професійний
водолаз, працівник гідроцеху, якого змушували осушити охо-
лоджувальний басейн, що порушувало процес захисних заходів
відповідно до українського регулювання.

Багато працівників звільняється і намагається виїхати або
вивезти свої сім’ї.

Російські загарбники заборонили працівникам станції поки-
дати ЗАЕС і Енергодар. Це тактика ворога — у разі потреби
цивільне населення використовується як живий щит.

Українська влада хоче, щоб виїхали жінки й діти, але жодних
гарантій ні Червоний Хрест, ні ООН не можуть надати.

Нагадаю вам, що тисячі захисників Маріуполя здалися в
полон під гарантії Міжнародного Червоного Хреста, натомість
рашисти підірвали приміщення колонії в с. Оленівка з нашими
військовими полоненими, понад 50 людей згоріло внаслідок
вибуху, багато тяжкопоранених. Міжнародний Червоний Хрест
не має доступу до наших полонених, не знає, в яких умовах вони
перебувають, чим їх годують і лікують, скільки полонених вивез-
ли до москви для подальшого знущання. Вони не відпускають
жінок, серед яких є вагітні.

Наші працівники та жителі Енергодара можуть виїжджати
тільки через один пункт у селі Василівці. Це як кому пощастить,
пропустять чи ні — залежить від загарбників, люди платять чима-
лі кошти, щоб їх пропустили. Людей багато, вони чекають у черзі
без води, без укриття, днями, до тижня. Жодні міжнародні струк-
тури не мають впливу на терористів.

Профспілковий комітет НАЕК «Енергоатом» на чолі з його
головою Олексієм Личем забезпечує фінансування проживання
та реабілітацію працівників АЕС та їхніх сімей, які змогли виїхати
на більш безпечну територію, у санаторії в Західній Україні.
Профком робить усе можливе, щоб допомогти людям у цій
ситуації.

Усі наші профспілкові комітети займаються волонтерською
діяльністю, закуповують та доставляють гуманітарну допомогу
для наших колег із ЗАЕС та іншим людям, які постраждали від
загарбника. Усі також допомагають ЗСУ та теробороні.

Про обстріли Енергодара та ЗАЕС.
Сьогодні дуже важко полічити, скільки рашисти здійснили

артилерійських, мінометних та інших обстрілів по ЗАЕС.
Особливо почастішали ці обстріли від початку серпня.

Є жертви серед місцевого населення, пошкоджено будинки.
Були руйнування на азотно-кисневій станції, що виробляє
водень для ЗАЕС, в інфраструктурі міста, деяких його мікро-
районах. Пошкоджена пожежна частина міста, тому не вдається
гасити пожежі на повну потужність... Пошкоджені лінії електро-
передач рашисти не дозволяють ремонтувати відразу.

Місія МАГАТЕ, яка відвідала ЗАЕС на початку вересня, під-
твердила наявність важкої техніки у турбінному залі першого і
другого енергоблоків. Нагадаю, що українські та іноземні ЗМІ не
були допущені на ЗАЕС. 

При виникненні пожежі на майданчику пожежні машини не
зможуть під’їхати до об’єктів, оскільки дороги заблоковані. Місія
МАГАТЕ не потрапила до аварійного центру, де перебувають
представники росатома на ротаційній основі.

Супроводжував Гендиректора МАГАТЕ Рафаеля Гроссі на
ЗАЕС під виглядом працівника росатома відомий у росії політ-
технолог-пропагандист Ренат Карчаа, який не має жодного сто-
сунку до атомної енергетики і який називав військову техніку на
станції технікою для хімічного захисту. Візит Гроссі відбувся за
схемою, яку вибудували росіяни, і ні про яке вільне спілкування
місії МАГАТЕ не йшлося.

ЗАЕС розташована на березі Каховського водосховища,
побережжя якого заміновано російськими загарбниками.
Також з окупованої території біля ЗАЕС здійснюється артиле-
рійський обстріл промислових міст Нікополя та Марганця.

Росія порушила не тільки Женевську конвенцію 1977 року
щодо заборони ведення боїв поблизу таких об’єктів, як АЕС та
дамби, вона взагалі порушила міжнародний порядок, створений
після другої світової війни, і знівелювала міжнародні зобов’язан-
ня не тільки для росії, а й продемонструвала можливість робити
це іншим країнам. Росія хоче довести всім, що сила і зброя — це
шлях у майбутнє.

Наші наміри — ще раз поінформувати світ про безпрецеден-
тні терористичні дії росії, такі, як захоплення ядерного об’єкта —
ЗАЕС. Ми хочемо привернути увагу до всіх військових злочинів,
що їх здійснює росія на окупованих територіях. До вашого відо-
ма — росія намагалася також захопити Південноукраїнську АЕС,
що в Миколаївській області, і над якою вже декілька разів пролі-
тали на низькій висоті важкокаліберні ракети, що також несуть
загрозу ядерної катастрофи. Завдяки ЗСУ найстрашнішого не
сталося.

Але 19 вересня 2022 року о 00:20 російська армія знову
здійснила ракетний обстріл промислової зони Південно-
української атомної електростанції. Потужний вибух стався
всього за 300 м від реакторів ПАЕС. Ударною хвилею пошкодже-
но будівлі станції, розбито понад 100 вікон.

Відключився один із гідроагрегатів Олександрівської ГЕС,
яка входить до складу Південноукраїнського енергокомплексу.

Ми звертаємося до вас з метою посилення тиску на росію
через ваші уряди та атомні компанії.

Жодна компанія у світі не захищена від такого російського
варварства, як обстріли та бомбардування російськими ракета-
ми.

Це вирішальний історичний момент боротьби цивілізовано-
го світу з цинічним міжнародним злочинцем — росією.

Україна вимагає створення міжнародного трибуналу над
росією і покарання її за всі злочини, які здійснила і здійснює
росія в суверенній Державі Україна. Важливо, щоб цей трибу-
нал відбувся в Україні. Ми просимо підтримати Україну в цьому
контексті також.

Росія хоче продемонструвати, що сила та зброя вирішує
все, вона відкрила ящик Пандори. Це шлях в нікуди. Ця війна від-
кине розвиток України та ЄС на багато років назад, оскільки
спровокована енергетична криза торкнеться і Європи, і світу. За
енергетичною кризою іде продовольча криза, але головне, що
дискредитовано ООН та її організації, такі, як Міжнародний
Червоний Хрест, Амнесті Інтернешенел, МАГАТЕ. 

На жаль, ООН, яка виконувала функцію міжнародного
регулятора, залишилася тільки як майданчик для дискусій. За
даними української прокуратури за червень, росія здійснюва-
ла до 200 військових злочинів щодня. Вплив ООН на росію
мінімальний.

Ми просимо вас звернутися до ваших урядів з такими
вимогами.

1. Засудити акти ядерного тероризму, які здійснює держава
рф, та вимагати невідкладного виведення російських військ з
території ЗАЕС та прилеглих територій, вимагати деокупації,
демілітаризації ЗАЕС та міста Енергодара.

2. Підтримати вимогу України та МАГАТЕ щодо створення
Зони безпеки навколо ЗАЕС та повного виведення російських
військ з території ЗАЕС та міста Енергодара, з поверненням
повного контролю вказаних територій українській державі.

Підтримати пропозицію Профспілки українських атомників
(Атомпрофспілки) щодо зміни Статуту ООН у терміновому
порядку, який би передбачав виключення країни-агресора
(росії) з Ради безпеки ООН.

3. Підтримати пропозицію Профспілки українських атомни-
ків (Атомпрофспілки) щодо зміни Статуту МАГАТЕ в терміновому
порядку та виключення російських атомників з усіх керівних
посад, а російських фахівців-атомників — із Секретаріату та
інших виконавчих апаратів МАГАТЕ. Навіть зараз чинним заступ-
ником Рафаеля Гроссі є росіянин. Росія є спонсором заходів
МАГАТЕ і ця організація фінансово залежна від неї. 

4. Вимагати від МАГАТЕ або інших уповноважених органів
розглянути діяльність російського атомного оператора росато-
ма у світі та накласти санкції на його співробітників, призупинити
всі нові проєкти, що їх реалізує росатом у Європі та світі. 

5. Звернутися до Єврокомісії та інших виконавчих органів ЄС
з вимогою заблокувати проєкти з побудови атомних станцій у
Європі, зокрема в Угорщині, у співпраці з росатомом, та наклас-
ти пакет санкцій на росатом та його співробітників.

6. Звернутися до країн, які розвивають атомну енергетику,
створити новий консультативний орган на рівні міністрів енер-
гетики або національних атомних агенцій у Європейському
Союзі (або глобально, без Росії), відмінний від функцій МАГАТЕ
та не підконтрольний ООН, з вивчення ситуації захоплення
росією атомних об’єктів в Україні та організації ядерного шан-
тажу, для унеможливлення такої ситуації у майбутньому.
Ухвалити нове міжнародне законодавство з цього прецеденту.

7. Просимо учасників INWUN звернутися з листом до своїх
урядів, повідомити про наші пропозиції з метою збільшення
тиску на росію та недопущення атомної катастрофи у світі. Про-
симо допомоги у збереженні життя працівників ЗАЕС та їхніх
сімей! 

Ще раз хочу висловити вам усім подяку, подяку ГС
IndustriALL за підтримку України і українських профспілок у
цей надзвичайно важкий та небезпечний для українців і всіх
нас час.

Голова Атомпрофспілки Валерій МАТОВ:
«Наші люди — це наше багатство!
Ми, як Профспілка, не просто переживаємо за персонал ЗАЕС, ми хочемо
їм допомогти, хочемо пришвидшити процес деокупації ЗАЕС та України» 

«До аварії 1986 року на Чорнобильській
АЕС було сумарно чотири енергоблоки,
загальною електричною потужністю 4000
МВт. ЧАЕС стала першою атомною станці-
єю, що запрацювала в Україні (1977 рік), а
також першою, що почала процес зняття з
експлуатації (2000 рік)», — інформують у
ДСП ЧАЕС.

15 грудня 2000 року Чорнобильська
АЕС офіційно припинила виробництво
електроенергії. О 13:17 за наказом Пре-
зидента України Леоніда Кучми, поворотом
ключа, реактор енергоблока №3 було зупи-
нено назавжди.

Рішення про остаточну зупинку енер-
гоблока №1 прийнято 30 листопада 1996
року, енергоблока №2 — 15 березня 1999

року, енергоблока №3 та остаточне закрит-
тя ЧАЕС було прийнято Кабінетом Міністрів
України 29 березня 2000 року. Причиною
таких дій стали зобов’язання України перед
світовою спільнотою, зафіксовані у Мемо-
рандумі про взаєморозуміння між Урядом
України та Урядами країн «Великої сімки» і
Комісією Європейського Співтовариства
щодо закриття Чорнобильської АЕС. Ме-
морандум було підписано 25 грудня 1995
року.

«…Вжити всіх необхідних заходів для
виведення ЧАЕС з експлуатації в найстислі-
ший, практично досяжний строк», — йдеть-
ся у Меморандумі.

Після аварії, у період з 1986 по 2000
роки, Чорнобильська АЕС виробила 158,6
мільярда кВт-годин електроенергії. У до-
аварійний період — з 1977 по 1986 роки —
150,2.

На момент закриття на ЧАЕС працюва-
ло 9000 осіб.

За інформацією
ДСП «Чорнобильська АЕС»

СТОРІНКИ ІСТОРІЇ

Атомній енергетиці України — 45 років
26 вересня 1977 року — дата енергетичного пуску енергоблока №1 Чорнобильської АЕС.

Перший з чотирьох реакторів атомної електростанції запрацював, поклавши початок ядерній
енергетиці на території України.
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Існування профспілкового руху в Україні — це ознака рівня цивілізованості держави

АТОМНИЙ СПОРТ

(Продовження.
Початок у №8)

2013 рік
12 березня помер ветеран

фізичної культури і спорту,
перший голова фізкультурно-
го товариства «Атом України»
Шапошник В.І. Тридцять п’ять
років (з 1957-го по 1992-й) він
очолював колектив фізкуль-
тури СК «Ювілейний» (ДП
«СхідГЗК», м. Жовті Води). У
1992 році був обраний голо-
вою спортивного товариства
Атомпрофспілки і на цій посаді
пропрацював до 2000 року.

15 травня Чорнобильська
ООП відсвяткувала 25-річчя
створення фізкультурно-оздо-
ровчого комплексу «Дозвілля».
Зона відчуження — особли-
ва територія на мапі України.
Специфічна праця людей —
це вахтовий метод роботи, у
відриві від домівки та родин.

Ще у грудні 1987 року на
засіданні профспілкового ко-
мітету ВО «Комбінат» була
створена координаційна рада
з організації дозвілля праців-
ників, яку очолив заступник
голови профспілкового комі-
тету О. Забірченко. Організу-
вати роботу спорткомплек-
су було доручено першому
інструктору по роботі з персо-
налом О. Гвоздьову. Кілька
місяців пішло на перебудову
приміщення колишнього гас-
троному, який було надано під
комплекс. 28 квітня 1988 року
відбулося офіційне відкриття
спортивно-оздоровчого клубу
«Досуг», згодом його було
перейменовано у ФОК «До-

звілля». Першими фахівцями
були О. Гвоздьов, В. Шилько,
Г. Пиханов. У вересні був ство-
рений об’єднаний колектив
фізкультури «Прип’ять», голо-
вою якого обрано М. Жирного.

У 1992 році колектив фіз-
культури «Прип’ять» одним з
перших увійшов до складу фіз-
культурної організації Атом-
профспілки. Відтоді спортсме-
ни зони відчуження — постійні
учасники змагань, які прово-
дить ЦФСК «Атом України», а
збірні команди Чорнобильсь-
кої ООП неодноразово пере-
магали у турнірах спартакіади
з настільного тенісу, футзалу,
волейболу, шашок та шахів.

З нагоди 25-річчя ство-
рення колективу фізкульту-
ри ЧООП у Палаці культури
м. Чорнобиль відбулося уро-
чисте зібрання фізкультурного
активу. Для святкування юві-
лейної дати до Чорнобиля
були запрошені його перші
господарські, профспілкові та
фізкультурні працівники —
М. Сєдов, М. Жирний, М. За-
дорожний, В. Махно, О. Гвоз-
дьов, В. Шилько. Засновни-
кам фізкультурної організації
були вручені пам’ятні пода-
рунки, а Шилько В.М., який
протягом багатьох років очо-
лював фізкультурну організа-
цію, був нагороджений Від-
знакою Атомпрофспілки. Крім
того, колектив фізкультури був
нагороджений Грамотою Пре-
зидії Атомпрофспілки, пам’ят-
ним кубком та комплектом
спортивної форми. 

У квітні-травні в колективі
фізкультури ЧООП відбулися
змагання з семи видів спорту,
присвячені ювілею спортивної
організації. Мета змагань —
залучення працівників до за-

нять фізичною культурою та
пропаганда здорового спосо-
бу життя. Переможцем зма-
гань у командному заліку став
колектив ДСП «Чорнобильсь-
кий спецкомбінат» (голова ПК
ППО Рижук В.М.).

У червні збірна команда
Атомпрофспілки взяла участь
у III Міжнародних спортив-
них іграх у болгарській Варні.
Змагалися понад 3 тис. спор-
тсменів із 28 країн світу.
Спортсмени-атомники взяли
участь у 8 видах спорту і вибо-
роли 6 золотих, 13 срібних, 2
бронзові медалі. Три золоті і
одна бронзова медаль на ра-
хунку южноукраїнського плав-
ця Д. Мазура. Крім нього золо-
ті медалі вибороли борець С.
Тілінін (ЗАЕС), шахіст Р. Іванух
(ЗАЕС), плавець О. Савчук
(РАЕС).

23 жовтня на 62-му році
життя раптово зупинилося
серце Струка Василя Федо-
ровича — заступника Голо-
ви Атомпрофспілки, голови
ЦФСК «Атом України». На-
родився він 6 січня 1952 року
у селі Луб’янка Поліського
району Київської області. Без
відриву від виробництва закін-
чив Київський інженерно-буді-
вельний інститут. З 1969 по
1973 роки працював асфаль-
тувальником, каменярем, ін-
женером. З 1973-го по 1980
рік Василь Федорович працю-
вав інструктором та завідува-
чем відділу Київського обко-
му профспілки будівельників.
Одинадцять років трудова
діяльність Струка В.Ф. була

пов’язана з ліквідацією наслід-
ків аварії на Чорнобильській
АЕС. Обіймав виборні поса-
ди — заступника, голови
профспілкового комітету НВО
«Прип’ять», а з червня 1997
року по жовтень 2013-го пра-
цював заступником Голови
Атомпрофспілки України. На
громадських засадах з 2000
року очолював ЦФСК «Атом
України». Мудра і чуйна люди-
на, оцінено його вагомий вне-
сок у справу будівництва і
зміцнення профспілкового ру-
ху в Україні та розвитку спорту
в галузі.

28 листопада під величні
звуки арії легендарного Лу-
чано Паваротті вихованець
жовтоводського спортклубу
«Ювілейний» Олександр Сіт-
ковський першим перетинає
фінішну стрічку на історичній
площі Санта Кроче в італій-
ській Флоренції під час одного
з найпрестижніших марафонів
світу. Цією перемогою україн-
ський спортсмен перервав
десятирічну переможну серію
африканських бігунів мара-
фонців.

Спортом Сашко захопив-
ся в шестирічному віці, коли
став переможцем спартакіади
дитячих садочків комбінату і
його запросили до секції лег-
кої атлетики. Хлопчик ви-
явився дуже здібним і неза-
баром почав перемагати
старших за віком. У двадцять
років виконав норматив майс-
тра спорту, а ще через п’ять —
міжнародного майстра. Член
Національної збірної команди
України. Учасник чотирьох
Олімпійських ігор. Багатора-
зовий чемпіон країни, призер
Європи. Військовослужбо-
вець — капітан ЗСУ. 

У Всеукраїнському огляді-
конкурсі на кращу навчально-
спортивну та виховну роботу
за 2013 рік КДЮСШ ППО ВП
ХАЕС посіла третє місце се-
ред 250 спортивних шкіл дер-
жави.

Вихованці КДЮСШ ППО
ХАЕС Аліні Комащук присвоє-
но звання «Заслужений майс-
тер спорту України» з фехту-
вання. На чемпіонатах світу та
Європи у 2013 році вона ви-
борола дві золоті та по одній
срібній і бронзовій медалі. За
підсумками року Аліна отри-
мала ще дві нагороди — у но-
мінаціях «Олімпійська надія», а
також разом з подругами по
команді Г. Пундик, О. Харлан
та О. Вороніною — звання
«Команда спортивного року».

Протягом року на офіцій-
них чемпіонатах світу спор-
тсмени-атомники вибороли
три золоті, одну срібну та дві
бронзові медалі. На чемпіона-
тах Європи отримали одну
золоту, п’ять срібних і сім
бронзових медалей.

Звання чемпіона України
отримали: Б. Плавін (пла-
вання, ЮУАЕС), Д. Бабійчук
та І. Васильчук (самбо, ХАЕС),
Р. Топоркова та А. Кумейко
(пауерліфтинг, ХАЕС), В. Да-
нилов (стрільба, РАЕС).

З медалями повернулися
додому енергодарські дівчата
Р. Топоркова та А. Кумейко з
чемпіонату Європи з пауер-
ліфтингу серед спортсменів з
обмеженими фізичними мож-
ливостями. Раїса виборола
срібну медаль у змаганнях
жінок, Аліна була першою
серед юніорок та другою
серед дорослих. Для 15-річної
А. Кумейко це були перші офі-
ційні змагання європейського
рівня і, звісно, дівчина дуже
хвилювалася. Але поруч був
батько і тренер Кумейко С.М.,
який і допоміг їй у важку хви-
лину досягти успіху. Аліна —
унікальна людина. Дівчина
має захворювання на ДЦП,
але ще з дитинства під нагля-
дом батька почала займатися
вправами зі штангою. З вось-
ми років неофіційно брала
участь у змаганнях, а в дев’ять
підняла вагу, що дорівнює
нормативу майстра спорту, в
одинадцять — міжнародного
майстра. Чим не Книга рекор-
дів Гіннесса? Але офіційно
виступати в змаганнях у цьому
виді спорту дозволяється тіль-
ки тоді, коли спортсмену ви-
повниться п’ятнадцять років. І
ось перший офіційний старт
Аліни і такий успіх — перемога
на чемпіонаті Європи, з новим
рекордом України. Виступаю-
чи у ваговій категорії до 67 кг,
їй підкорилася вага 93 кг.

— Змагатися було важко,
хвилювалася, суддівство дуже
суворе, — каже Аліна. — Про-
те цей чемпіонат мені за-
пам’ятається на все життя, бо
здійснилася дитяча мрія: сотні
людей із різних країн аплоду-
вали мені і піднялися з місць,
коли лунав Гімн України на
честь моєї перемоги. Завзяття
юній енергодарці не позичати,
за титулом чемпіонки стоїть
щоденна важка праця у спор-
тивній залі. Трохи пізніше, у
листопаді, Аліна успішно вис-
тупила в далекій Малайзії, на
відкритій першості Євразії,
де стала чемпіонкою серед
юніорок і їй доручили нести
Державний Прапор України
на урочистому відкритті чем-
піонату.

Рішенням Національного
центру спорту серед інвалідів
тренеру з пауерліфтингу ФОК
ВП ЗАЕС Кумейку С.М. у 2012
році було присвоєно звання
«Кращий тренер року».

2014 рік
18-19 лютого в епіцентрі

протестних подій у житті краї-
ни опинилася будівля Феде-
рації профспілок України на
Майдані Незалежності, яка
була штабом Народної рево-
люції за європейські цінності.
Страшна пожежа на суцільне
згарище і руїни перетворила
робочі місця працівників Атом-
профспілки. Вогневою сти-

хією було знищено комп’юте-
ри, оргтехніку, меблі, архівну
документацію, однак робота
профспілкової організації не
була дезорганізована. Проф-
спілковий штаб працівників
галузі продовжував свою
діяльність і підтримував зі
спілчанами безпосередній
контакт.

У травні збірна команда
плавців ДП НАЕК «Енерго-
атом» у місті Сталева Воля
взяла участь у відкритому
Кубку Польщі з плавання
серед ветеранів і виборола 25
нагород: 16 золотих, 6 сріб-
них і 3 бронзові медалі.
Шість разів на вищий щабель
п’єдесталу пошани підіймався
варашанин О. Савчук, п’ять
золотих та одна срібна наго-
рода у його земляка Є. Зай-
чика. Южноукраїнці Д. Мазур і
М. Усатенко були найкращими
на чотирьох дистанціях індиві-
дуального плавання та двох
естафетах. Повний комплект
нагород у нетішинця В. Го-
родецького — одна золота та
по дві срібні і бронзові медалі.
Не залишилася без нагород і
єдина в команді жінка — вара-
шанка О. Казимирська, в акти-
ві якої дві срібні медалі.

У липні в Австрії відбувся
етап Кубка світу з тріатлону, в
якому брав участь жовтово-
дець В. Ніколаєв — керівник
фізкультурно-оздоровчого
центру ДП «СхідГЗК». Спорт-
смени долали дистанцію: 3,8
км — плавання, 180 км — ве-
лосипед і 42 км 195 м — біг.
Володимир фінішував сто
сорок восьмим серед понад
3,5 тисячі учасників і тридцять
першим у своїй віковій групі
(35-39 років), подолавши дис-
танцію за 9 год. 30 хв. 50 сек.
Це новий віковий рекорд Ук-
раїни. Володимир став дев’я-
тим українцем і першим в
Атомпрофспілці спортсме-
ном, якому підкорилася така
супердистанція. У світі атлети,
які зуміли фінішувати в такому
виснажливому змаганні, отри-
мують звання «Айронмен» —
«залізна людина».

Коли на сході країни роз-
почалися воєнні дії, адмініс-
трація та профспілковий комі-
тет Южно-Української АЕС
узяли шефство над тридцять-
ма вихованцями Стахановсь-
кої спеціалізованої дитячо-
юнацької спортивної школи
олімпійського резерву на Лу-
ганщині — допомогли дітям
віком від 7 до 16 років разом зі
своїми тренерами виїхати із

зони бойових дій. Профспіл-
ковий комітет ЮУАЕС виділив
дітям путівки до дитячо-спор-
тивного табору «Очаків» на
березі Чорного моря та допо-
міг юним спортсменам адап-
туватися в нових умовах життя
в Южноукраїнську. Восени
дітям було надано житло, при-
дбано одяг, шкільне приладдя,
і вони пішли вчитися до міс-
цевої школи. Тренери-викла-
дачі Стахановської спортивної
школи, які супроводжували
дітей, були працевлаштовані
за фахом. Через деякий час,
завдяки фінансовій підтрим-
ці профспілкового комітету
ДП НАЕК «Енергоатом», були
придбані мати та спеціальне
покривало для занять бо-
ротьбою. Так у ККСС «Олімп»
Южноукраїнська з’явилася но-
ва секція — греко-римської
боротьби. А уже у грудні в
Палаці спорту пройшов пер-
ший обласний турнір на призи
профспілкового комітету ДП
НАЕК «Енергоатом».

30 серпня на рівненсь-
кому стадіоні «Авангард» від-
бувся благодійний футболь-
ний матч місцевої команди з
легендами вітчизняного фут-
болу — ветеранами київського
«Динамо». Співорганізатора-
ми заходу стали ДП НАЕК
«Енергоатом» та її відокрем-
лений підрозділ РАЕС спільно
з профспілковим комітетом.
Зустріч мала товариський
характер, її основною метою
була допомога Збройним Си-
лам України. Матч миру та
благодійний аукціон зібрали
на трибунах стадіону 3500
футбольних уболівальників та
майже 48 тисяч гривень бла-
годійного внеску, які були
передані воїнам батальйону
«Горинь». За словами гене-
рального директора П. Павли-
шина, загалом працівники
РАЕС того року надали до-
помоги українським сило-
викам на суму 1,2 мільйона
гривень. 

9 вересня щорічно в день
святкування Дня фізичної
культури і спорту України в
Нетішині проводиться тради-
ційний легкоатлетичний про-
біг — від прохідної ХАЕС до
міського стадіону. Цьогоріч-
ний забіг активні прихильники
здорового способу життя на-
звали «Пробігом єдності».
Після фінішу відзначили кра-
щих спортсменів, а далі свято
спорту продовжувалося різно-
манітними спортивними турні-
рами, як серед працівників

ХАЕС, так і серед молоді міс-
та-супутника. Нинішнє свято
єдності і спорту пройшло за
участю багатьох знаних у
місті спортсменів — учасни-
ків Олімпійських ігор, чемпіо-
нів світу та Європи і тих, хто
робить лише перші кроки у
спорті.

У жовтні в Южноукраїнську
відбулася звітно-виборна кон-
ференція ЦФСК «Атом Ук-
раїни». Делегати конференції
хвилиною мовчання вшанува-
ли пам’ять Струка В.Ф., який
до цього понад п’ятнадцять
років очолював спортивний
клуб. Новим головою ЦФСК
було обрано Гука М.В., проф-
спілкового лідера ППО ВП
ХАЕС.

Протягом 2014 року в офі-
ційних чемпіонатах світу атом-
ники вибороли 3 золоті та 4
бронзові нагороди. На чем-
піонатах Європи — 2 золоті,
1 срібну та 5 бронзових меда-
лей. Володарками бронзо-
вих медалей світового чем-
піонату стали фехтувальниці
О. Жовнір і А. Комащук. Брон-
зову медаль чемпіонату Єв-
ропи виборов самбіст І. Ва-
сильчук.

Ініціатором створення
«Шахових парків» став Во-
лодимир Тимошенко — член
організації молоді ЗАЕС, один
з переможців у проєкті грантів,
ідеєю якого стало втілення в
життя майданчиків великих
вуличних шахів. Вона сподо-
балась усім і восени в Пар-
ку Перемоги в Енергодарі
було відкрито перший з них.
Почесне право перерізати
«червону стрічку» було нада-
но генеральному директору
ЗАЕС Тищенку В.О. 

Чемпіонами України се-
ред дорослих цього року ста-
ли: І. Васильчук (самбо, ХАЕС),
Л. Потапенко і В. Ткачук (легка
атлетика, обидві — ХАЕС), О.
Санін (сумо, ЗАЕС), В. Дани-
лов (кульова стрільба, РАЕС).
Жіноча команда ППО ХАЕС з
фехтування втретє виборола
звання чемпіонок країни.

Волейболісти ХАЕС (тре-
нер — С.І. Харченко) стали
чемпіонами Аматорської ліги
України, а команда ККСС
«Олімп» (тренер — А.І. Не-
вертій) — срібним призе-
ром. Тренеру СОК ЗАЕС І.В.
Леонтьєву присвоєно По-
чесне звання «Кращий тре-
нер України» з бодібілдингу і
фітнесу.

Микола МЕРКУШЕВ
(Далі буде)
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Відсутність інформації про зроблену профспілковою організацією справу — це відсутність самої справи!

КОНКУРС ПРОФЕСІЙНОЇ МАЙСТЕРНОСТІ

ОБ’ЄДНУВАТИСЯ ЗАДЛЯ ПЕРЕМОГИ

У конкурсі цьогоріч взяли
участь семеро операторів
реакторного цеху № 2 (РЦ-2).
Свої знання молодь проде-
монструвала під час проход-
ження теоретичного та прак-
тичного етапів професійних
змагань. Оцінювала конкур-
сантів комісія у складі пред-
ставників цеху, навчально-тре-
нувального центру, Первинної
профспілкової організації та
організації молоді ППО елект-
ростанції.

Перший етап передбачав
тестування з питань охорони
праці, пожежної та радіаційної
безпеки, правил і норм в атом-
ній енергетиці, теоретичних ос-
нов теплотехніки, ядерної фізи-
ки та основи фізики реакторів,
теоретичних основ хімії води,
щодо трубопроводів, теплооб-
мінного та іншого устаткуван-
ня АЕС, технологічних систем
реакторного відділення, а також
якісного обходу приміщень.

Під час практичного етапу
атомники повинні були описа-
ти усі необхідні дії для введен-
ня в роботу насоса TN21D01
після капітального ремонту.
Опис мав бути максимально
розгорнутим, починаючи від
отримання дозволу на випро-
бування, завершуючи допо-
віддю про результати огляду.
Враховувався і час, витраче-
ний на виконання завдання.
Окрім оцінки загальних знань
щодо процедур та процесів,
які здійснюються під час про-
ведення робіт, а також повноти
відповіді з урахуванням вимог
експлуатаційної документації,
комісією оцінювались усі кри-
тичні кроки до досконалого
виконання завдання. За сло-
вами начальника РЦ-2, моло-
дим спеціалістам потрібно
продемонструвати розуміння
всього процесу виконання
роботи, описати операції, що
виконуються оператором, а

також його комунікацію з
іншими посадами у зміні для
безпечного та надійного ви-
конання запланованої ро-
боти.

У підсумку в обох етапах
конкурсу кращим став Мак-
сим Дуляницький. Друге та
третє місця посіли Ігор Крав-
чук та Віталій Бабік. Трійку
призерів буде відзначено
грошовими винагородами.
Переможець візьме участь у
галузевому конкурсі проф-
майстерності серед молодих
спеціалістів «Енергоатома»,
що відбудеться у жовтні на
Хмельницькій АЕС, де він
зокрема здобуде можли-
вість підвищити свою ква-
ліфікацію.

«Для того, щоб оцінити
свій рівень знань та навичок,
потрібно вміти відобразити
набутий досвід на папері. Таку
можливість дає конкурс про-
фмайстерності. Ретельно го-
туватимуся до галузевого кон-
курсу, адже маю на меті саме
перемогу», — поділився пла-
нами Максим Дуляницький.

Юлія КУЛАЄВА

На РАЕС обрано кращого оператора реакторного відділення
За результатами конкурсу професійної майстерності на

Рівненській АЕС обрано кращого оператора реакторного
відділення. Конкурс має на меті підвищення рівня кваліфі-
каційної підготовки операторів, вдосконалення їхньої майс-
терності та виявлення перспективних працівників.

Понад 120 тисяч гривень
допомоги для ЗСУ зібрали
учасники благодійного вело-
марафону BLUE LAKES RACE,
що пройшов минулої суботи
на Хмельницькій АЕС. Ідея
проведення веломарафону з
дистанцією 100 км народи-
лась у представників ОМ ППО
ХАЕС. 

Реалізація подібного про-
єкту в плані підготовки, орга-
нізації і проведення потребує
чималих зусиль. Молодіжна
організація на чолі зі своїм
лідером Євгенієм Михаль-
цем, за активної підтримки
профспілкового комітету та
адміністрації Хмельницької
АЕС, на відмінно впоралася з
вирішенням усіх організацій-
них питань. 

Дивовижний різноплано-
вий маршрут, а саме: гребля
ставка охолоджувача, лісові
стежки і дороги з гравійним
покриттям і величезними ка-
люжами Острожчини, польо-
вий етап з непрохідною, на
перший погляд, польовою
багнюкою пагорбів Ізяслав-
щини, мальовничі краєвиди
Голубих озер і річки Горинь
Славутчини подарували не-

забутні  враження для понад
сотні місцевих велорайдерів
та гостей з Рівного, Хмель-
ницького, Вараша, Славути та
інших міст України. 

Не забудуть учасники ве-
лопробігу й чудово організо-
вані та дуже смачно накриті
піт-стопи з фруктами, чаєм,
водою та різноманітною ви-
пічкою від кулінарів цеху гос-
подарського забезпечення
ХАЕС і міста.

І звичайно ж, сучасна,
естетична і креативна суве-
нірна продукція та призи пе-
реможцям і призерам стануть
доброю згадкою про цей бла-
годійний турнір.

Усі учасники одностайно
висловили  захоплення і вдяч-
ність на адресу організаторів:
представників адміністрації
ВП ХАЕС, молодіжної органі-
зації ППО ХАЕС і волонтерів
за позитив, яскраві враження
і емоції, подаровані від чудово
проведеного веломарафону.

Переможці  в абсолютно-
му заліку в різних катего-
ріях визначалися за найкра-
щим часом проходження
дистанції.

Кращим серед чоловіків
став Назарій Старжинський,
друге і третє місця виборо-
ли Іван Федюк і Олександр
Шмендрук (усі троє з Рів-
ного)!

Серед жінок найсильні-
шою виявилася Вікторія Ва-
сільєва, другий результат
показала Марія Харитоненко
(обидві Нетішин), третю схо-
динку п’єдесталу посіла Ірина
Коваленко (Рівне).

У першості серед праців-
ників АЕС місця розподілили-
ся так: перше — Віталій Де-
мидишин (РАЕС), друге —

Василь Кочегаров (ХАЕС),
третє — Юрій Гайструк (ЗДПО
РАЕС).

Серед працівників Хмель-
ницької АЕС на п’єдестал
пошани піднімались у чолові-
ків Василь Кочегаров, Олег
Гей, Руслан Книш, а у жі-
нок — Вікторія Васільєва,
Наталія Карпенко, Олександ-
ра Жебель.

Вітаємо переможців та
призерів змагань і бажаємо
нових спортивних  здобутків.

Віримо ЗСУ!
Віримо у Перемогу!
Все буде Україна!

Благодійний веломарафон на ХАЕСБлагодійний веломарафон на ХАЕС
У цей тяжкий для країни час ми всі, кожен на своєму місці, повинні об’єднатися

для досягнення заповітної мрії українців – Перемоги, а маленька перемога кожного
неминуче наближає нас на крок до загальної Великої Перемоги.

Україна вже кілька разів
була за крок від аварії на
Запорізькій АЕС через дії
російської армії біля укра-
їнських цивільних ядерних
об’єктів. Про це заявив мі-
ністр енергетики України
Герман Галущенко.

«Безпрецедентна вар-
варська поведінка росіян
щодо українських цивільних
ядерних об’єктів, обстріли
атомних електростанцій, вій-
ськова техніка та боєприпаси
біля атомних блоків — це пря-
мий шлях до світової ядерної
катастрофи. Вже кілька разів
ми були за крок від аварії на
ЗАЕС», — наголосив Галу-
щенко.

За його словами, світ має
перестати випробовувати до-
лю та стійкість українських
ядерних технологій до зброй-
ної агресії рф. Він має розро-
бити дієвий механізм із систе-
мою гарантій, спрямований на
попередження атак на об’єкти
мирної атомної енергетики.

«Росія не відмовлятиметь-
ся від будь-яких коштів, щоб
зберегти свій геополітичний
вплив. Вчора вона дає деше-
вий газ і місця у наглядових
радах своїх компаній, сьогодні
— безпідставно його перекри-
ває та провокує десятикратне
зростання цін, а завтра —
починає війну проти мирної
країни, яка не піддалася енер-
гетичному шантажу. Україна —
яскраве підтвердження цьо-
го», — зазначив міністр.

ЗЛОЧИННІ ДІЇ АРМІЇ

АГРЕСОРА

За крок від аварії
на ЗАЕС


